
Flerfamiljshus på Lundagatan

(Presentationen från Rädda Lundagatans stormöte 11:e november 2021)



Sammanfattning av förslaget

• Beslut 2019 att utreda förslag om två trevåningshus med “inslag” av 
fyra våningar.

• Utarbetat förslag innebär två fyravåningshus som är 40 meter långa
• två våningar i suterräng

• 4 våningar mot nedre Lundagatan 14-15 m högt
• Gatans lutning tvingar fram nästan 2 meters extrahöjd, 4,5 våningar i praktiken 

• 2-3 våningar mot övre Lundagatan, ca 10 m högt

• Varje hus har en total boyta om cirka 1000 kvm
• något mindre total boyta än radhusen



Nedre Lundagatan



Övre Lundagatan



Hur ser processen ut?

• Samråd i slutet av november
• stadsbyggnadskontoret presenterar förslag och utredningar

• boende och andra intressenter har möjlighet att tycka till

• Bearbetning av samråd
• stadsbyggnadskontoret bearbetar förslaget, ger ett samlat svar på synpunkter 

i ett dokument och lägger slutgiltigt förslag till stadsbyggnadsnämnden

• Stadsbyggnadsnämnden tar beslut om projektet

• Om ”ja”, kan de som lämnat in synpunkter under samrådet överklaga 
juridiskt till länsstyrelsen



Var står partierna?

• Moderaterna
• Joakim Larsson är den som drivit på projektet

• Centerpartiet, Liberalerna och Kristdemokraterna
• Alla är positiva till projektet. Idé om flerfamiljshus kom troligtvis från Liberalerna

• Miljöpartiet
• Negativa och var de som skickade projektet på nytt samråd. Styret röstar dock alltid 

tillsammans

• Socialdemokraterna
• Mycket positiva

• Vänsterpartiet och Sverigedemokraterna
• Röstade nej till förslaget



Kulturhistoriska värden förstörs



Negativ påverkan på klimatet

• Stockholm varmast i landet juli 2021

• Trädens upptag av koldioxid kan bromsa uppvärmningen 

• Städer blir lätt värmeöar

• Sedum på taket ersätter inte träd

• Biologisk mångfald



Icke-hållbart stadsbyggande för framtiden

• Marken viktig som avrinningsyta

• Risk för svåra översvämningar i framtiden

• Den verklighet vi lever i – barnens framtid

• Att bygga klimatsmart är ibland att inte bygga!



Luftföroreningar ökar 

• Nedre Lundagatan har idag hälsofarliga nivåer av kväveoxid och 
partikelutsläpp
• Kväveoxidnivåerna ligger precis på den tillåtna gränsen

• Trafiken ökar tack vare miljözon och dubbdäcksförbud på Hornsgatan
• Förorenande bilar står för ökningen

• Flerfamiljshusen skulle stänga in föroreningar och öka halten med 
runt 20%. Detta innebär kännbara hälsokonsekvenser, framförallt för 
barn.



Manipulativ utredning

• Utredningen som gjorts till samrådet visar ingen ökning, varför?

• Utvärderingen har gjorts för år 2040 när kväveoxidutsläpp från bilar 
beräknas vara minimala
• Finns inte några föroreningar som stängs in!

• Trafikmätning under pandemin innebär att trafikmängden 
underskattas med 20%

• Ingen justering för smittrafik från Hornsgatan



”Ateljéfönster för maximalt 
dagsljus och ökad livskvalité 
även i små lägenheter”

Insyn och ljus påverkas negativt



Västra Huset

Mot nedre Lundagatan.

57 ateljéfönster



Boverkets byggnadsregler (BBR)

• Kravet på naturligt ljus enligt BBR 21 omfattar två områden:
• Dagsljus
• Solljus

• Den faktiska fördelningen mellan dags- och solljus varierar mellan 
väderlek och årstid.



Dagsljus är det diffusa naturliga ljus som kommer
från himlen eller som reflekteras från närliggande
ytor som till exempel kortsidorna på husen i 
kvarteret Marmorn på övre Lundagatan. 

Solljuset är det direkta ljuset från solen.

Dagsljuset - Solljuset



Höjd på byggnad

• Östra Huset

• takhöjd 49,4 m ö h       takhöjd 49,4 m ö h           

• nedre LG – 34,9 m ö h       övre LG – 40,6 m ö h

• höjd 14 ,5 m ö h        höjd 8,8 m ö h



Betydande försämring av dagsljus för lokaler på bottenvåning.
övre Lundagatan 36.

Dagsljustillgången begränsas på markplan.
nedre Lundagatan 37, 39 och 41. 2021-09-27 Lundagatan 

Utomhus direkt sol och 
Försämring av direkt solljus på markplan. dagsljus utförd av ACC Glas 
nedre Lundagatan 35 - 41, 43 – 53 och Fasadkonsult.

Påverkan av ljus 



Vad kan ni göra för att stoppa flerfamiljshusen?

• Delta i samrådet—desto fler som deltar desto bättre. 

• Kontakta politikerna i stadsbyggnadsnämnden och i fullmäktige. Detta 
är helt centralt för att de ska förstå hur starkt motståndet är!

• Engagera dig i vår grupp
• Vi behöver bl.a. hjälp med hemsida, ta fram underlag till samrådet, föra ut 

information och genomföra namninsamling. 

• Vi har ett stort behov av arkitekthjälp!

• Ge ett begränsat ekonomiskt bidrag
• Hemsida, ta fram material, facebookannonser och lokalhyra.

• Swisha till 0702541720


